
VUONNA 2022 JÄTETYT ALOITTEET: 

Aloitteen tekijä Aloite Toimenpiteet Käsittelyvaihe 

VALTUUSTOALOITTEET: 

 

   

Kv 27.1.2022: Jarmo Pihlajaniemi ja 

Kaisa Pihlajaniemi/Keskusta 

Kevyen liikenteen väylien 

rakentamiselle tärkeysjärjestys 

Khall 14.02.2022 § 60: Päätösesitys:  

Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen tietoon 

saaduksi ja antaa sen maankäytön 

suunnittelutoimikunnan käsiteltäväksi.  

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Kevyenliikenteenväylä verkkoselvityksen 

tiedoksianto 

  

Tekla 19.01.2023 § 8:    

 

Liite: Raportti Nivalan pyöräliikenteen 

tavoiteverkko 

Oheismateriaali: Ohjausryhmän muistiot nro:t 1, 

2, 3 ja 4 ei julkinen JulkL 6 § 

 

Valmistelija: Tekninen johtaja: 

 

Nivalan pyöräliikenteen tavoiteverkko 

suunnitelman tavoitteena on määritellä 

pyöräliikenteen verkko jäsennellyksi ja 

konkreettiseksi esitykseksi Nivalan kaupungissa. 

Tämän määritelmän perusteella tarkoituksena on 

priorisoida jo olemassa olevat ja mahdolliset 

uudet pyöräilyväylätarpeet tärkeysjärjestykseen 

toteuttamisen näkökulmasta. Työn tavoitteena on 

myös lisätä kunnallisteknisen ja maankäytön 

KÄSITTELTY. 

 

 



suunnittelun pyöräilylähtöisyyttä. Suunnittelun 

lähtökohtana ovat muun muassa Väyläviraston 

ohje 18/2020 ”Pyöräliikenteen suunnittelu” ja 

Nivalaan aiemmin laaditut aihetta sivuavat 

suunnitelmat, kuten 

liikenneturvallisuussuunnitelma 2013 ja siinä 

määritellyt toimenpiteet pyöräilyväylille.  

Työ käynnistettiin toukokuussa 2022 lähtötietojen 

kokoamisella ja kaupungin pyöräliikenteen 

nykytilatarkastelulla. Nykytilatarkastelun jälkeen 

työssä lähdettiin hahmottelemaan vektoriverkon 

kautta pyöräliikenteen tavoiteverkkoa, jota 

täsmennettiin ohjausryhmän kommenteilla ja 

syyskuussa pidetyllä maastokäynnillä. 

Tavoiteverkon ohella lähdettiin kehittämään 

uusien jalankulku- ja pyöräilyväylien priorisointia. 

Työ valmistui marraskuussa 2022. Suunnitelman 

laatimista ohjasi Nivalan kaupungin edustajista 

koostuva ohjausryhmä. Työn laatimisen osallistui 

konsulttitoimiston projektiryhmän lisäksi myös 

Pohjois-Pohjanmaan ELY-keskuksen 

asiantuntijoita.  

 

Päätösesitys: Tekninen lautakunta merkitsee 

kevyenliikenteenväylien tavoiteverkkoselvityksen 

tulokset tietoon saaduksi. 

 

Päätös: Asia merkittiin tietoon saaduksi. 

 

Khall 27.2.2023 § 62:         

Muut mahdollisesti esille tulevat asiat. 

 

-Kevyenliikenteen tavoiteverkkoselvitys 



-Katsaus ympäristöterveydenhuollon lautakunnan 

työn aloituksesta 

 

  

Päätös: Merkittiin katsaukset tietoon saaduksi. 

Kaupunginhallitus kävi evästyskeskustelun 

kevyenliikenteen tavoiteverkkoselvityksen 

liittyvistä jatkotoimista. Lisäksi kaupunginhallitus 

kävi keskustelua hulevesien kartoituksesta ja 

toimenpiteistä niiden vähentämiseksi.    

 

Kv 27.1.2022: Jonna 

Viitala/Perussuomalaisten 

valtuustoryhmä 

Vt 28 tienvarsipuut Khall 14.02.2022 § 59: Päätösesitys:  

Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen tietoon 

saaduksi ja antaa sen edelleen teknisen 

lautakunnan käsiteltäväksi.   

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla 15.06.2022 § 50:  

Valmistelija: Vs. tekninen johtaja: 

Tekninen lautakunta on saanut 

kaupunginhallitukselta käsiteltäväksi 

valtuustoaloitteen koskien valtatie 28 varrella 

kasvavia koivuja ja niiden mahdollista uusimista. 

Puut ovat elinkaarensa loppupäässä, aiheuttaen 

työtä tienpitäjälle sekä mahdollisen riskin 

liikenteelle. Aloitteessa toivotaan uusien koivujen 

istuttamista olemassa olevien puiden väliin ja 

vanhojen puiden vaiheittaista kaatamista.  

Valtatie 28 on ELY-keskuksen hallinnoimaa 

tiealuetta. Alueella sijaitsevan puuston kaato ja 

muu maisemanhoito tapahtuu ELY:n 

alueurakoitsijan toimesta. Alueen mahdollisesta 

kehittämisestä on keskusteltu ELY:n edustajan 
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kanssa ja mahdollinen hankesuunnittelu puuston 

uusimisesta sekä alueen maiseman kehittämisestä 

tapahtuu aikaisintaan 2023. Aluetta tulee 

tarkastella osana laajempaa kokonaisuutta, jonka 

kehittäminen mahdollistaa hankkeelle 

suuremman vaikuttavuuden. 

 

Esittelijä: Tekninen johtaja Repo Ville 

 

Päätösesitys: Tekninen lautakunta päättää jatkaa 

työtä hankesuunnitelman ja toteutuksen 

edistämiseksi yhteistyössä tienpitäjän (ELY) 

kanssa. 

 

Päätös: Hyväksyttiin yksimielisesti. 

Lisäksi lautakunta esittää, että ELY-keskus 

poistattaa tiealueelle ulottuvat oksat. 

Kv 24.2.2022: Juha 

Koski/Perussuomalaisten 

valtuustoryhmä 

Luottamushenkilön 

tiedonsaantioikeus 

Khall 23.03.2022 § 113: Päätösesitys: 

Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen tietoon 

saaduksi ja antaa sen hallintojohtajan 

valmisteltavaksi. 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Khall 19.04.2022 § 168: 

Valmistelija: Hallintojohtaja: 

Juha Koski/Perussuomalaisten valtuustoryhmä 

ovat jättäneet 24.2.2022 valtuustoaloitteen 

”Luottamushenkilön tiedonsaantioikeus”. 

Aloitteessa pyydetään kaupunginhallitusta 

käsittelemään aloitteen asiaa asiasta vastaavien 

viranhaltijoiden kanssa ja täsmentämään 

ohjeistusta luottamushenkilöiden 

tiedonsaantioikeudesta erillisellä ohjeistuksella 

KÄSITELTY. 



luottamustoimissaan toimiville 

luottamushenkilöille. 

Kuntalain 410/2015 §:ssä 83 on määritelty 

luottamushenkilön tiedonsaantioikeus. Harjula ja 

Prättälä ovat teoksessaan Kuntalaki- Tausta ja 

tulkinnat (s. 538–541, v. 2019) avanneet ko. 

pykälän tulkintaa selkeästi. Sen mukaan 

luottamushenkilöllä on oikeus saada kunnan 

viranomaisilta tietoja, joita hän toimessaan pitää 

tarpeellisena ja jotka julkisuuslain (621/1999) 

mukaan eivät vielä ole julkisia. Tarpeellisuuden 

arvioinnin lähtökohtana on se, minkä toimielimen 

jäsen luottamushenkilö on. Salassapitosäännökset 

rajoittavat tietojensaantioikeutta. 

Luottamushenkilö ei saa käyttää 

tietojensaantioikeuttaan väärin ja on velvollinen 

pitämään salassa pidettäväksi määrättyjä 

saamiaan tietoja salassa. 

 

Edelleen kuntalain mukaan luottamushenkilöllä on 

oikeus saada kunnan konsernijohdolta sen 

hallussa olevia tytäryhteisöjen toimintaa koskevia 

tietoja.  

 

Nivalan kaupungin kirjaamo kirjaa kaikki 

tietopyynnöt, jotka kaupungille saapuvat. 

Kirjaamo vastaa tietopyyntöihin niiltä osin, joihin 

kirjaamolla on valtuutus ja välittää pyynnöt 

muutoin viranhaltijoille. Viranhaltijat vastaavat 

tietopyyntöön kuntalain ja julkisuuslain 

mukaisesti. Jos tieto ei ole vielä julkista, 

viranomaisella on tiedon antamisessa 

harkintavaltaa.   



 

Julkisuuslain § 14 mukaan tieto julkisesta 

asiakirjasta on annettava mahdollisimman pian, 

kuitenkin viimeistään kahden viikon kuluessa siitä, 

kun viranomainen on saanut asiakirjan saamista 

koskevan pyynnön. Jos pyydettyjä asiakirjoja on 

paljon tai niihin sisältyy salassa pidettäviä osia tai 

jos muu niihin rinnastettava syy aiheuttaa sen, 

että asian käsittely ja ratkaisu vaativat 

erityistoimenpiteitä tai muutoin tavanomaista 

suuremman työmäärän, asia on ratkaistava ja 

tieto julkisesta asiakirjasta annettava viimeistään 

kuukauden kuluessa siitä, kun viranomainen on 

saanut asiakirjan saamista koskevan pyynnön.  

 

Jotta asiakirja tai tieto sen sisällöstä ylipäänsä 

voidaan antaa, on asiakirja yksilöitävä riittävästi 

siten, että viranomainen voi selvittää, mitä 

asiakirjaa tai tietoa pyyntö koskee (JulkL 13.1 §). 

Pyyntö on siis tehtävä mahdollisimman selkeästi ja 

riittävän yksiselitteisesti. Pyyntö on yksilöity 

riittävästi, kun viranomainen voi sen perusteella 

selvittää, mitä asiakirjaa tai tietoa pyyntö koskee. 

 

Nivalan kaupungin luottamushenkilöille ja 

viranhaltijoille on järjestetty syksyllä 2021 uuden 

valtuustokauden alkaessa koulutusta muun 

muassa julkisuuslain ja kuntalain osalta. 

Luottamushenkilöiden extranet-palveluun on 

tallennettu myös koulutusmateriaalit ko. asioita 

koskien. Henkilöstölle samat tiedot ovat saatavilla 

sisäisestä intrasta eli Vakka-ohjelmasta. 

Lähtökohtaisesti tietopyyntö ei vaadi 



määrämuotoista hakemusta, vaan se voi olla 

kirjallinen tai suullinen ja lähetetty postitse tai 

sähköisesti. Tietopyyntöön kuuluu lain mukaan 

vastata, joten sitä, onko pyydettyyn tietoon oikeus 

ei pyytäjän tarvitse etukäteen tietää. Ohjeistukset 

ovat tarvittaessa saatavissa lainsäädännössä. 

Suomen Kuntaliitto on laatinut kattavat ohjeet 

kunnille tulevista tietopyynnöistä. Ohjeet löytyvät 

osoitteesta 

https://www.kuntaliitto.fi/laki/julkisuus-ja-

tietosuoja/kunnille-saapuvat-tietopyynnot 

 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus päättää hyväksyä 

aloitteeseen annetun selvityksen ja merkitsee 

aloitteen loppuun käsitellyksi. 

 

Kv 24.2.2022: Jonna 

Viitala/Perussuomalaisten 

valtuustoryhmä 

Tiedoksianto valtuustolle 

siirtoviemärihankkeen 

tilanteesta 

Khall 03.03.2022 § 98:  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa tiedoksiannon 

valtuustolle siirtoviemärihankkeen tilanteesta. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Kvalt 31.03.2022 § 30:  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus vastaa 

aloitteeseen kaupunginvaltuuston kokouksessa. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. Kaupunginvaltuusto merkitsi 

lausunnon tietoon saaduksi. 

KÄSITELTY. 

Kv 24.2.2022: Elina Junttila, Juho 

Tölli/Keskustan valtuustoryhmä 

Eläinlääkintähuollon riittävien 

resurssien varmistaminen 

Khall 03.03.2022 § 97:  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

valtuustoaloitteen tietoon saaduksi ja käy 

evästyskeskustelun jatkotoimenpiteistä. 

1.1.2023 alkaen 

ympäristöterveydenhuollon 

palvelut järjestää Ylivieskan 

kaupunki. Kysytty 



Aloitteessa mainittuja asioita käsitellään myös 

parhaillaan toteutuksessa olevassa alueellisessa 

ympäristöterveyhdenhuollon selvitystyössä ja 

aloite lähetetään sosiaali-, terveys- ja 

pelastuspalveluiden jaoksen käsiteltäväksi.  

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

SoTePekj 17.03.2022 § 6: 

Päätösesitys: Sosiaali-, terveys- ja 

pelastuspalveluiden jaos merkitsee 

valtuustoaloitteen tietoon saaduksi ja käy 

evästyskeskustelun jatkotoimenpiteistä.    

 

Päätös: Käytiin evästyskeskustelua ja päätettiin 

lähettää aloitteen kohdat PPKY Kalliolle 

vastattavaksi. 

 

Yhtymähallitus § 36 29.04.2022 

Yhtymähallitus § 44 20.05.2022 

Nivalan valtuustoaloite 24.2.2022 - Elina Junttila, 

Juho Tölli, Keskustan valtuustoryhmä 

/ Eläinlääkintähuollon riittävien resurssien 

varmistaminen 

Yhall 29.04.2022 § 36 

Nivalan kaupunki pyytää 

Peruspalvelukuntayhtymä Kalliolta vastausta 

valtuustoaloitteeseen koskien 

eläinlääkintähuollon resurssien varmistamista. 

Valtuustoaloitteen ovat jättäneet Elina Junttila ja 

Juho Tölli / Keskustan valtuustoryhmä. 

Peruspalvelukuntayhtymä Kallion alueella 

eläinlääkäreiden peruspalkkaus on samaa tasoa 

21.2.2023 

ympäristöterveydenhuollon 

johtajalta  

paivi.pyykonen@ylivieska.fi 

ja vastaus saatu 21.2.2023. 

 

KÄSITELTY. 
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verrattuna Kalajoen palkkoihin. Sisämaassa 

Selänteen puolella peruspalkka on hieman 

korkeampi. 

Kunnassa praktiikkaa tekevän eläinlääkärin palkka 

muodostuu kunnan maksamasta virkapalkasta ja 

eläinlääkärin eläinlääkintähuoltolain 19 §:n 

nojalla asiakkailta perimistä palkkioista. Kunnan 

maksamaan palkkaan kuuluvat peruspalkan lisäksi 

mahdollinen työkokemuslisä ja henkilökohtainen 

lisä. Lisäksi kunta maksaa virkaehtosopimuksen 

mukaisesti päivystyskorvauksia tehtyjen 

päivystysvuorojen perusteella. 

Kunnaneläinlääkärin 

asiakkailta perimien maksujen enimmäismäärät 

määritellään Kunnallisen lääkärien 

virkaehtosopimuksen (Lääkärisopimus) 

kunnallisessa eläinlääkäritaksassa. Asiakkailta 

perimät maksut menevät suoraan eläinlääkärille 

kulkematta kuntayhtymän kautta. 

Nykyiset eläinlääkärin virat ovat täynnä, tosin 

ainakin yksi eläinlääkäri on halukas tekemään 

osittaista (50 %) työaikaa. Yksi eläinlääkäri on 

jäänyt perhevapaalle, eikä hänelle ole yrityksistä 

huolimatta saatu sijaista. Vajetta 

on osittain saatu paikattua lyhytaikaisilla sijaisilla. 

Haasteellisin asia on eläinlääkäripäivystyksen 

järjestäminen ja siihen joudutaan ajoittain 

käyttämään lisäresursseja. 

Kesäajan sijaisuuksiin on saatu kolme sijaista, 

joista yksi on lupautunut viiden, yksi kahdeksan ja 

yksi 12 viikon sijaisuuteen. Tarvetta olisi vielä 

yhdelle sijaiselle vähintään kahden kuukauden 

pituiselle ajanjaksolle. Kesäsijaisuuksiin on 



mahdollista käyttää rekrytointipalkkiota. Lisäksi 

kuntayhtymän palveluksessa on eläintenhoitaja ja 

hänen kesälomansa ajaksi on tiedossa sijainen. 

Pieneläimiä hoidetaan Ylivieskan 

yhteisvastaanotolla (Nivalassa hyvin satunnaisesti, 

ei edes viikoittain). Ylivieskassa pieneläimiä hoitaa 

päiväaikaan yksi eläinlääkäri. Lisäksi joku lopuista 

kolmesta eläinlääkäristä hoitaa pieneläimiä osan 

päivää. Yhteenvetona pieneläinten hoitoon 

menee eläinlääkäreiden työajasta noin 

kolmannes. Pieneläinpraktiikkaa ei voida lisätä 

ilman henkilöstölisäystä. 

Alueella on menossa ympäristöterveydenhuollon 

selvitystyö, joka luo pohjaa vuoden 2023 

organisaatiomuutokselle. Samalla organisaation/ 

organisaatioiden muotoutuessa tulee alueella 

yhtenäistettäväksi myös henkilöstö- ja 

palkkausratkaisut. Peruspalvelukuntayhtymä 

Kalliolla ei ole suunnitelmissa tehdä muutoksia 

eläinlääkäreiden määrään tai palkkaukseen tämän 

vuoden aikana. Henkilöstöresurssit ja palkkauksen 

harmonisointi tulevat tarkasteltavaksi alueen 

uuden ympäristöterveydenhuollon organisaation 

toimesta. 

Valmistelija: ympäristöterveydenhuollon johtaja 

Terveyspalvelujohtajan esitys 

Eläinlääkintähuollon henkilöstöresursseihin ja 

palkkaukseen ei tehdä nyt 

muutoksia, vaan henkilöstöresurssit ja 

palkkaharmonisointi tulevat 

tarkasteltavaksi alueen uuden 

ympäristöterveydenhuollon organisaation 

toimesta. 



Kuntayhtymän johtajan ehdotus 

Yhtymähallitus hyväksyy terveyspalvelujohtajan 

esityksen. 

Kuntayhtymän johtajan muutettu ehdotus 

Eläinlääkärien palkkauksesta laaditaan selvitys ja 

tämän asian käsittely siirretään seuraavaan 

kokoukseen. Päätös Hyväksyttiin. 

 

Yhall 20.05.2022 § 44: 

Yhtymähallitukselle annetaan kokouksessa selvitys 

alueen eläinlääkäreiden palkkauksesta. 

Valmistelija: ympäristöterveydenhuollon johtaja 

Terveyspalvelujohtajan esitys 

Eläinlääkintähuollon henkilöstöresursseihin ja 

palkkaukseen ei tehdä nyt muutoksia, vaan 

henkilöstöresurssit ja palkkaharmonisointi tulevat 

tarkasteltavaksi alueen uuden 

ympäristöterveydenhuollon organisaation 

toimesta. 

Eläinlääkäreiden päivystyskorvaukset tarkistetaan 

sen jälkeen, kun uusi virkaehtosopimus on 

voimassa. 

Kuntayhtymän johtajan ehdotus 

Yhtymähallitus hyväksyy terveyspalvelujohtajan 

esityksen. 

Päätös: Käytiin evästekeskustelu ja päätettiin 

siirtää asia henkilöstöjaoston 

päätettäväksi. 

Ppky Kallion Henkilöstöjaos: Praktikoiden 

peruspalkkoja nostettiin sittemmin n. 2500 

€:sta → 3000 euroon 1.7.2022 lähtien (tieto saatu 

Päivi Pyyköseltä 21.2.2023). 

 



Kv 31.3.2022: Hanne Kokko/Vihreät Kaupungin sähköpostilaatikon 

koon suurentaminen 

Khall 03.05.2022 § 190:  

Valmistelija: Hallintojohtaja: 

Nivalan kaupungin luottamushenkilöillä ja 

henkilöstöllä on käytössään kahden gigatavun 

(2Gt) M365 F3 lisenssit sähköpostiin. Lisenssi 

sisältää myös 2 Gt tallennustilaa OneDriveen. 

Luottamushenkilöiden käytössä on sähköinen 

kokoushallinta. Sähköisessä kokoushallinnassa on 

jokaiselle toimielimelle oma extranet, jonne 

tallennetaan muun muassa tiedoksiannot, monet 

asioiden valmistelu- ja oheismateriaalit, 

lausuntoluonnokset ja esittelijöiden 

esittelymateriaalit sekä koulutusmateriaalit. Kaikki 

kokousmateriaalit julkaistaan esityslistojen 

yhteydessä sähköiseen kokoushallintaan, josta ne 

ovat luottamushenkilöiden saatavilla ja jossa ne 

säilytetään. Näin vältetään turhaa sähköpostin 

tilan täyttämistä suurilla tiedostoilla. 

 

Tietoturvan kannalta on tärkeää huolehtia siitä, 

ettei säilytä sähköpostissa arkaluontoista tai ei 

julkista/salattavaa tietoa. Sähköpostista on 

sanottu, että se on yhtä turvallinen kuin 

postikortti. Siksi on tärkeää huolehtia, että poistaa 

kokonaan tai tallentaa tarvittaessa sähköpostin 

kautta tulevaa tietoa muualle kuin sähköpostiin. 

Sähköpostin tyhjentämiseen ja tietojen 

tallentamiseen muualle löytyy oppaita 

nettisivuilta ja opastusta saa myös kaupungin it-

tuelta (it-tuki@nivala.fi). 

 

Sähköpostin tilan riittämättömyydestä ei ole tullut 

palautetta juuri lainkaan. Sähköpostin tilan 

KÄSITELTY. 



nostaminen seuraavalle tasolle 

luottamushenkilöillä ja henkilöstöllä nostaisi 

kustannuksia vuositasolla noin 26 000 €. 

 

Valmistelijan ehdotus: 

Nivalan kaupungin M365 F3 lisenssin sisältämä 

sähköpostilaatikon koko 2 Gt yhdessä muiden 

olemassa olevien tallennustilojen kanssa on tässä 

vaiheessa riittävä luottamushenkilöiden ja 

henkilöstön käyttöön. Aloite on loppuun käsitelty. 

 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus päättää hyväksyä 

valmistelijan ehdotuksen ja toteaa aloitteen 

loppuun käsitellyksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

Kv 31.3.2022: Jonna 

Viitala/Perussuomalaisten 

valtuustoryhmä 

Nivalan torille elämää Khall 19.04.2022 § 167: 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen 

hyvinvointilautakunnan käsiteltäväksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Hvltk 18.05.2022 § 44: Valmistelija:  

Hyvinvointijohtaja ja hyvinvointikoordinaattori: 

 

Nivalan kaupungin torielämä on ollut Covid19-

epidemian takia vähäistä kahden kesän ajan. 

Vuodelle 2021 oli tavoitteeksi asetettu kahdeksan 

järjestöjen järjestämää toritapahtumaan, joista 

toteutui vain kaksi ja nekin kaupungin 

toteuttamia. Keväälle 2022 on jo toteutunut 

nuorten vapputapahtuma sekä Konekapinan 

KÄSITELTY. 



toritapahtuma. 14.5. pidetään torilla 

kansanmusiikkitapahtuma Kevätkarkelot, mikäli 

sääolosuhteet sen sallivat. Kesällä 2022 

järjestetään jälleen Ihmisiä Suviyössä -tapahtuma 

torilla sekä Ikäihmisten toritapahtuma. Myös 

Kapinaralli lähtee tänä vuonna torilta, joka 

vilkastuttaa oheistoiminnallaan myös toria. Eri 

järjestöjä on aktivoitu toteuttamaan 

keskiviikkoiltaisin toritapahtumia 500 euron 

kannustusrahalla. Toimintaan on varattu 4000 

euroa, eli kahdeksalle tori-illalle. 

 

Päätösesitys: Todetaan Nivalan torielämän 

tilannekatsaus vuodelle 2022 tietoon saatetuksi 

todeten samalla, että toimenpiteet torielämän 

vilkastuttamiseksi ovat käynnissä. Aloite katsotaan 

loppuun käsitellyksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 

 

Kv 9.6.2022: Jonna 

Viitala/Perussuomalaisten 

valtuustoryhmä 

Klapiautomaatti Khall 28.06.2022 § 275:  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa aloitteen 

edelleen teknisen lautakunnan valmisteluun. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla 18.08.2022 § 64:  

Valmistelija: Vs. tekninen johtaja: 

Tekninen toimi on vastaanottanut 

Perussuomalaisten valtuustoryhmän aloitteen 

klapiautomaatin hankinnasta Uikon tai 

vaihtoehtoisesti Pyssyhovin yhteyteen. Aloitteen 

KÄSITELTY. 



tarkoittaman klapiautomaatin kaupallinen 

valmistus ei heinäkuun 2022 tiedon mukaan ole 

vielä alkanut ja Oulun seudulla toimivia 

prototyyppejä kehitetään edelleen.   

 

Päätösesitys: Aloitteessa tarkoitetun 

klapiautomaatin kaupallinen versio ei heinäkuun 

2022 tiedon mukaan ole vielä saatavilla. Tekninen 

toimi seuraa markkinoiden kehitystä 

 

Päätös: Hyväksyttiin yksimielisesti. 

Kv 9.6.2022: Heikki Häyrynen, 

Keskusta 

Aloite viranhaltijapäätösten 

julkaisusta ja sisällöstä 

Khall 28.06.2022 § 274: 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa aloitteen 

edelleen johtoryhmän ja keskushallinnon 

valmisteltavaksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Khall 28.11.2022 § 452: Viranhaltijapäätösten ja 

toimielinpäätösten julkaiseminen 

(Liite: Ohje toimielinten esityslistojen ja 

pöytäkirjojen sekä viranhaltijapäätösten 

julkaisemisesta kaupungin verkkosivuille) 

 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus päättää antaa 

seuraavat ohjeet esityslistojen, pöytäkirjojen ja 

viranhaltijapäätösten julkaisemisesta kunnan 

verkkosivuilla: 

1. henkilötietojen kirjaaminen esityslistatekstiin ja 

viranhaltijapäätöksiin tulee minimoida 

2. verkkosivuilla julkaistaan toimielinten 

kokousten esityslistat ja sellaiset esityslistan 

KÄSITELTY.  



liitteet, joissa ei ole henkilötietoja. Salassa 

pidettäviä tietoja ei julkaista. 

3. pöytäkirjat liitteineen oikaisuvaatimus- ja 

valitusajan, minkä jälkeen henkilötiedot ja liitteet, 

joissa on henkilötietoja, poistetaan.  

4. pöytäkirjat, joista henkilötiedot on poistettu, 

pidetään verkkosivuilla rajoittamattoman ajan. 

Salassa pidettäviä tietoja ei julkaista.  

5.viranhaltijapäätökset, joissa kuntalaisilla on 

muutoksenhakuoikeus tai joita koskee erityinen 

tiedottamisintressi, pidetään verkkosivuilla 

kahden (2) vuoden ajan 

6. hankintojen osalta noudatetaan hyväksyttyjä 

Kansallisen kynnysarvon ja EU-kynnysarvon 

ylittävät hankinnat-hankintaohjetta ja Nivalan 

kaupungin hankintaohjetta.  

 

Esihenkilöille järjestetään viranhaltijapäätösten 

julkaisemisesta erillinen koulutus. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Kv 25.8.2022: Matti 

Peltola/Kokoomuksen 

valtuustoryhmä 

Asuntomessuilla yksityistä 

pääomaa rakentamiseen 

Khall 12.09.2022 § 332:  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja käy aloitteesta 

evästyskeskustelun. 

 

Päätös: Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoon saaduksi ja antaa aloitteen asumisen 

kehittämisen työryhmän valmisteltavaksi. 

 

KÄSITTELYSSÄ  ASUMISEN 

KEHITT. TR. 



Rakennuttamista edistetään myös tonttien 

myyntikampanjalla (30.6.23 saakka) sekä 

Pirttirannan uudella tonttialueella. 

Kaupungin sijoitusstrategian linjaus (kh 

12.12.2022 § 475): Kaupunginhallitus valtuuttaa 

kaupunginjohtajan kotiuttamaan varoja 

kaupungin sijoitussalkusta enintään 1 000 000 

euroa, ja sijoittamaan varat uudestaan 

sijoitusasuntoihin ja / tai kiinteistörahastoon. 

 

 

Kv 25.8.2022: Tuomas 

Suvanto/Keskustan valtuustoryhmä 

Esikoululaisten 

koulukuljetukset 

Khall 12.09.2022 § 331:  

  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa aloitteen 

edelleen opetuslautakunnan valmisteltavaksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Opeltk 11.10.2022 § 108  

  

Päätösesitys: Merkitään tiedoksi, että aloite on 

käsitelty opetuslautakunnan kokouksessa 

13.9.2022 § 86 ja asianosaisille on lähetetty 

päätösotteet. 

 

Päätös: Keskustelun jälkeen lautakunta totesi, että 

aloitetta on käsitelty Opeltk 13.9.2022 § 86 ja 

asiasta on kokoukseen valmistellun selvityksen 

perusteella tehty seuraava päätös: 

”Lautakunta tiedostaa esille tuodut epäkohdat 

esikoululaisten kuljetusten aikatauluissa. 

Keskustelun jälkeen lautakunta päätti, että 

KÄSITELTY. 

 



koulukuljetuskriteerejä ja kuljetusjärjestelyjä ei 

muuteta kesken lukuvuotta ja 

kuljetussopimuskautta, koska kyse on isosta 

kokonaisuudesta. Lautakunta linjasi, että 

esikoululaisten ja myös muiden alaluokkalaisten 

koulukuljetusten odotusajat otetaan paremmin 

huomioon tulevassa kilpailutuksen valmistelussa. 

Lautakunta linjasi myös, että omavastuumatka 

tulee jatkossakin sisältymään kuljetukseen.” 

 

Lisäksi vastauksena Keskustan valtuustoryhmän 

aloitteeseen lautakunta toteaa, että selvitetään 

kilpailutuksen yhteydessä mahdollisuus ottaa 

esikoululaisten koulukuljetukset omaksi 

kokonaisuudekseen ja siten parantaa 

esikoululaisten koulukuljetusjärjestelyjä. 

 

 

 

Kv 29.9.2022: Jukka 

Kumara/Kokoomuksen 

valtuustoryhmä 

Katuvalaisimet suojateiden 

kohdalle 

Khall 03.11.2022 § 400:       

 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa aloitteen 

edelleen teknisen lautakunnan valmisteltavaksi. 

 

 

Tekla 17.11.2022 § 98:       

 

Valmistelija: Tekninen johtaja  

 

Tekninen lautakunta on vastaanottanut 

kokoomuksen valtuustoryhmän aloitteen 

KÄSITELTY. 



lisävalaistuksen sijoittamisesta suojateiden 

kohdalle.  

 

Päätösesitys: Tekninen lautakunta tutustuu 

aloitteeseen ja keskustelee mahdollisista 

toimenpiteistä suojateiden riittävän valaistuksen 

varmistamiseksi. 

 

Päätös: Lautakunta keskusteli asiasta. Selvitetään 

Välkky-huomiovalon hintataso sekä ne suojatiet, 

joissa tästä olisi hyötyä. Katuvalojen uusimisen 

yhteydessä leditekniikalle selvitetään valojen 

parempi suuntaaminen suojateille. 

Uudishankkeissa tulee huomioida valojen sijoitus. 

 

 

Kv 29.9.2022: Hanne Kokko/Vihreät Ulkojää - Nivala ice Khall 03.11.2022 § 399:  

  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa aloitteen 

edelleen Nivalan Liikuntakeskus Oy:n 

käsiteltäväksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla 08.12.2022 § 113:    

   

Tekninen lautakunta on saanut tiedoksi Hanne 

Kokon/Vihreiden valtuustoryhmän aloitteen 

ulkojään sijoittamisesta torille. Aloite on siirretty 

kaupunginhallituksen päätöksellä Nivalan 

liikuntakeskus Oy:n käsiteltäväksi. Tekninen 

KÄSITELTY. 

 



lautakunta keskustelee asiasta ja arvioi aloitteen 

jatkokehityksen mahdollisuuksia.  

 

Päätösesitys: Tekninen lautakunta keskustelee 

asiasta ja arvioi aloitteen jatkokehityksen 

mahdollisuuksia. 

 

Päätös: Lautakunta keskusteli asiasta ja totesi, 

että Nivalan Liikuntakeskus Oy:n parkkipaikalle on 

toteutettu ulkojää, jossa perheet ja kaikenikäiset 

voivat käydä luistelemassa. 

Jäähallilla on myös sunnuntaisin mailaton vuoro 

kaikille luistelijoille. 

Tekninen lautakunta totesi asian osaltaan loppuun 

käsitellyksi. 

 

 

Kv 19.10.2022: Heikki 

Häyrynen/Keskusta 

Hulevedet Khall 03.11.2022 § 402:  

  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa aloitteen 

teknisen lautakunnan sekä Nivalan Vesihuolto 

Oy:n valmisteltavaksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla 17.11.2022 § 99:    

 

Valmistelija: Tekninen johtaja  

 

Tekninen lautakunta on vastaanottanut Heikki 

Häyrysen valtuustoaloitteen. Aloitteessa mainitut 

hulevesiongelmat ovat tiedostettu ja 

KÄSITELTY. 

Katso myös aloite: 

Kv 15.12.2022: Heikki 

Häyrynen, 

Keskusta/Hulevesien 

osuuden poistaminen 

laskutuksesta 



vuosikymmeniä jatkuneen ongelman ratkaisu 

vaatii verkoston toiminnan ja keskustan alueen 

ojituksen tilan selvittämisen ennen 

korjaustoimenpiteisiin ryhtymistä.  

 

Päätösesitys: Tekninen toimi toteuttaa 

hulevesiselvityksen kaupungin keskustan alueelle 

talousvuoden 2023 aikana. 

 

Päätös: Lautakunta keskusteli asiasta. Keskustelun 

kuluessa tekninen johtaja tarkensi päätösesitystä 

niin, että tekninen toimi toteuttaa 

hulevesiselvityksen kaupungin kiinteistöjen osalta 

keskustan alueella v. 2023 aikana ja jatketaan 

selvitystä yhteistyössä Nivalan Vesihuolto Oy:n 

kanssa. Selvityksen perusteella varataan 

määrärahoja tulevien vuosien aikana 

hulevesiverkostoon toteutettaviin toimenpiteisiin. 

Hyväksyttiin tarkennettu esitys. 

 

Kv 15.12.2022: Heikki Häyrynen, 

Keskusta/Hulevesien osuuden poistaminen 

laskutuksesta: 

 

Khall 30.1.2023 § 31: 

 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja pyytää asiasta 

lausunnon Nivalan Vesihuolto Oy:ltä. 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Nivalan Vesihuolto Oy:n lausunto, saatu 

15.2.2023:  



 

Nivalan Vesihuolto Oy:n lausunto valtuutettu 

Häyrysen valtuustoaloitteeseen (15.12.2022) 

Kuten Häyrynen oikein toteaa, kiinteistöiltä ei saa 

johtaa hulevesiä jätevesiviemäriin. 

Tämä on yleisten rakentamismääräysten, 

vesihuoltolain ja viemäriliittymissopimuksen 

vastaista. 

Nivalan Vesihuolto Oy perii niiltä 

jätevesiasiakkailta huleveden viemäröintimaksua, 

joilta selvitysten 

perusteella tiedetään tulevan hulevesiä 

jätevesiviemäriin. 

Tämä maksu pienentää jätevesikustannuksia 

muilta jätevesiviemäröinnin piirissä olevilta 

asiakkailta. 

Vesihuoltopalvelussa ei ole virhettä eikä näin ollen 

vesiyhtiö ole vahingonkorvausvastuussa. 

Asiakkailta peritään jätevesimaksua vesihuollon 

yleisten toimitusehtojen mukaisesti talousveden 

käyttömäärän mittaukseen perustuen. Asiakkaalta 

laskutetaan juuri oikea määrä kuutioita 

tuottamastaan jätevedestä. 

Yhtiölle tulee kustannuksia viemäriverkkoon eri 

tavoin vuotavista hulevesistä. 

Useissa muissakin siirtoverkoissa on ”häviöitä”, 

jotka aiheuttavat tuotantokustannusten nousua ja 

nämä kustannukset peritään asiakkailta. 

Esimerkiksi sähkösiirrossa on jännitehäviöitä ja 

kaukolämmön siirrossa lämpöhäviöitä. 

Viemäriverkon ja talousvesiverkon vuotoja voinee 

verrata edellä mainittuihin. 



Jäteveden puhdistamisen kustannuksia ei voida 

periä mistään muualta kuin jätevesiasiakkailta 

vaikka jäteveden seassa on vuotovesiä. 

Vesihuoltolain 18 §:n mukaan vesihuollon ja 

huleveden viemäröinnin maksujen tulee olla 

sellaiset, että pitkällä aikavälillä voidaan kattaa 

vesihuoltolaitoksen uus- ja korjausinvestoinnit ja 

kustannukset. Maksuihin saa sisältyä enintään 

kohtuullinen tuotto pääomalle. 

Yhtiö tekee aktiivisesti toimenpiteitä vuotovesien 

vähentämiseksi ja jäteveden puhdistamisen 

kustannusten pienentämiseksi. 

Vesilaskulle ei ole mahdollista eritellä Häyrysen 

esittämiä kustannuserittelyjä yhtiön palvelujen 

tuotantokustannuksiin liittyen. Erittelyllä ei ole 

merkitystä asiakkaan kannalta, koska se koskee 

sellaisia kuluja, jotka on joka tapauksessa 

katettava asiakkailta perittävillä maksuilla. 

Arviorivit vesilaskulla eivät ole ennakkomaksua, 

vaan arvio loppukuukauden perusmaksusta, koska 

mittarin luenta-ajankohta ei ole tasan kuukauden 

vaihde. 

Arviorivit vesilaskulla on siis laskutustekninen asia, 

joka johtuu mittarin luenta-ajankohdasta. 

Arviorivit jäävät pois tulevaisuudessa, kun 

etäluettavat mittarit on saatu asennettua kaikkiin 

kiinteistöihin ja mittarit voidaan lukea 

automaattisesti kuukauden vaihtuessa. 

 

Terveisin 

Olli Jokinen 

toimitusjohtaja 

Nivalan Vesihuolto Oy 



 

Kaupunginhallitus 27.2.2023 § 58: 

 

Nivalan Vesihuolto Oy on antanut pyydetyn 

lausunnon valtuutettu Häyrysen 

valtuustoaloitteeseen, jossa Häyrynen esittää 

Nivalan kaupungin kaupunkikonsernin 

ohjausryhmää ohjeistamaan tytäryhtiö Nivalan 

Vesihuolto Oy:tä poistamaan asiakkailleen 

lähettämistä jätevesilaskuista hulevesien 

puhdistamisesta aiheutuvan Vesikolmio Oy:n 

perimän laskutusosuuden niiltä Nivalan 

Vesihuolto Oy:n asiakkailta, joiden kiinteistöiltä 

hulevesiä ei todistettavasti pääse hulahtamaan 

jätevesiverkostoon.  

Nivalan Vesihuolto Oy toteaa lausunnossaan, että 

Nivalan Vesihuolto Oy perii niiltä 

jätevesiasiakkailta huleveden viemäröintimaksua, 

joilta selvitysten perusteella tiedetään tulevan 

hulevesiä jätevesiviemäriin. Tämä maksu 

pienentää jätevesikustannuksia muilta 

jätevesiviemäröinnin piirissä olevilta asiakkailta. 

Vesihuoltopalvelussa ei ole virhettä eikä näin ollen 

vesiyhtiö ole vahingonkorvausvastuussa. 

Asiakkailta peritään jätevesimaksua vesihuollon 

yleisten toimitusehtojen mukaisesti talousveden 

käyttömäärän mittaukseen perustuen. Asiakkaalta 

laskutetaan juuri oikea määrä kuutioita 

tuottamastaan jätevedestä. Lausunto on 

kokonaisuudessaan tämän pykälän liitteenä. 

 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

Vesihuolto Oy:n lausunnon tietoon saaduksi ja 



toteaa, ettei aloite anna aihetta 

jatkotoimenpiteisiin. Kaupunginhallitus merkitsee 

tietoon saaduksi Heikki Häyrysen 25.2.2023 

sähköpostitse lähettämän kirjelmän asiaan 

liittyen. 

 

 

Kv 19.10.2022: Hanne 

Kokko/Vihreät 

Energian säästötoimia ja 

varautumista kunnassa 

Khall 03.11.2022 § 403: 

  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa aloitteen 

edelleen teknisen lautakunnan valmisteltavaksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla 17.11.2022 § 100:  

  

Päätösesitys: Tekninen lautakunta keskustelee 

aloitteen mahdollisesti aiheuttamista 

toimenpiteistä. 

 

Päätös: Keskusteltiin kunnan 

energiansäästötoimista ja todettiin, että 

vaikutusmahdollisuudet ovat rajallisia, jotta 

kiinteistöt pysyvät kunnossa. 

Huomioidaan aurinkopaneelit uudisrakentamisen 

ja kattojen uusimisen yhteydessä. 

Teollisuuskylällä on energiahanke, jossa 

selvitetään biovoimalan sijoittamista Nivalaan.  

Pyydetään opetuslautakuntaa selvittämään, onko 

kouluilla 50/50 energiansäästömalli käytössä ja 

onko halukkuutta säästömallin käyttöönottoon. 

 

KÄSITELTY. 



Opeltk 08.12.2022 § 127:    

 

Valmistelija: Sivistysjohtaja: 

 

50/50 energiansäästömallia viriteltiin 

loppuvuodesta 2019. Tuolloin hankkeen 

pilotointiin nimettiin Kyösti Kallion, Malilan ja 

Erkkilän koulut ja pilotoitavaksi päiväkodiksi 

valikoitui Pirttiranta ja Nokela. Tilapalvelujen tuli 

välittää toimipaikoille/ryhmälle tarvittavat 

perustiedot (kulutuksesta ja kustannuksista) sekä 

hankkia tarvittavat mittalaitteet. Toiminnan piti 

alkaa 2020, mutta sitten tulikin korona ja 

etätyöskentelyjaksot, jolloin toiminta suuntautui 

perustyön turvaamiseen ja vertailuluvut 

rakennusten poikkeuksellisen käytön/kulutuksen 

vuoksi vääristyivät. Pilotointi ei toteutunut. 

 

Kyselyn perusteella koulut suhtautuvat tällä 

hetkellä epäillen varsinaiseen erilliseen 50 /50 

energiansäästö hankkeeseen. Uusien toimintojen 

käynnistäminen on resurssi- ja henkilöstökysymys. 

Palautteen perusteella koulujen oppilaiden ja 

henkilökunnan mahdollisuudet energiansäästöön 

ovat rajalliset ja rajoittuvat lähinnä valaistukseen. 

Kiinteistön energiankulutus riippuu hyvin paljon 

säätilasta ja kiinteistötekniikasta/kiinteistön 

kunnosta. Energiankäytöllä on suora yhteys 

kiinteistön terveellisyyteen, turvallisuuteen ja 

viihtyvyyteen (esim. ilmastointi, lämpötila ja 

valaistus). Teknisen puolen investoinnit esim. LED 

valaistukseen, automaatioon ja nykyaikaiseen 



tekniikkaan nähdään parempana ratkaisuna ja 

säästöjä tuovaksi.  

 

Päätösesitys: Opetuslautakunta päättää, ettei 

kouluilla aloiteta nyt erillistä 

energiansäästöhanketta. 

Varhaiskasvatussuunnitelmaan ja 

opetussuunnitelmien tavoitteisiin ja sisältöihin 

sisältyy ilmasto- ja energia-asioiden käsittely 

opetuksessa ja siten energiansäästöasioita 

käsitellään eri oppiaineissa, projektiluontoisesti ja 

monialaisissa oppimiskokonaisuuksissa. 

  

Opetuslautakunta katsoo aloitteen omalta 

osaltaan käsitellyksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Kh 16.3.2023 § 77 (Muut asiat):  

 

Hanne Kokko/Vihreät KV 19.10.2022 aloitteeseen 

liittyen, kaupunginhallitus päättää todeta, että; 

Nivalan kaupunkistrategiassa on päätetty yhdeksi 

kärkihankkeeksi ”Kestävän kehityksen Nivala”. 

Hankkeen tavoitteena on edistää 

kaupunkikonsernin taloudellista ja ekologista 

kestävyyttä lisäämällä ennakointia ja pitkän 

aikavälin suunnittelua sekä hyödyntämällä vihreää 

siirtymää kaupunkikonsernin toiminnan 

kehittämisessä. Kärkihankkeeseen kuuluvat pitkän 

aikavälin suunnitelmat kuten konsernin 

kiinteistöstrategian päivittäminen ja 

toteuttaminen sekä hankintastrategian 



kehittäminen. Hankkeessa edistämme uusia 

energiamuotoja ja omavaraisuutta, esimerkkinä 

kiertotalous, biokaasulaitos ja tankkausasemat 

sekä vahvistamme maatalouden asemaa kestävän 

kehityksen ja omavaraisuuden voimavarana. 

 

 

Kv 10.11.2022: Hilkka 

Suni/Keskustan valtuustoryhmä 

Ikäihmisten yhteisöllisen 

asumisen/senioritalon 

rakentamisen selvitys 

Khall 28.11.2022 § 455:    

    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa aloitteen 

edelleen asumisen kehittämisen työryhmän 

valmisteltavaksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

ASUMISEN KEHITTÄMISEN 

TYÖRYHMÄN 

KÄSITTELYSSÄ  

Kv 24.11.2022: Marika Hannula ja 

Kaisa Pihlajaniemi, Keskusta 

Selvitys toisen 

koulunuorisotyöntekijän 

toimen perustamisesta 

Khall 12.12.2022 § 478:  

  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa aloitteen 

opetuslautakunnan valmisteltavaksi.   

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Opeltk 17.01.2023 § 8: 

    

Sivistysjohtaja p. 040 3447 311: 

 

Oppilas- ja opiskeluhuoltohenkilöstöön kuuluvat 

koulupsykologit ja koulukuraattorit siirtyivät 

hyvinvointialueiden työntekijöiksi 1.1.2023 lukien, 

mutta jakavat edelleen työskentelyään kuntien 

kouluyhteisöissä. Nivalassa jatkaa ainakin 

KÄSITTELYSSÄ HVLTK   



toistaiseksi 4 koulukuraattoria ja 1 psykologi + 

ostopalvelua.  

 

Koulupsykologin työn tavoitteena on oppilaan 

koulunkäynnin, oppimisen ja hyvinvoinnin 

edistäminen. Koulupsykologin toimenkuvaan on 

kuulunut terveydenhuollon ammattilaisena 

yksittäisen oppilaan terveydentilaan sekä 

toiminta- ja työkyvyn määrittämiseksi tehtäviä 

taikka terveyden- ja toimintakyvyn 

palauttamiseksi tai ylläpitämiseksi tehtäviä 

toimenpiteitä (testauksia ja tutkimuksia, 

tukikeskusteluja ja konsultatiivista tukea) sekä 

työajan puitteissa yhteisöllinen asiantuntijatyö. 

 

Koulukuraattoreiden toimenkuvaan on kuulunut 

oppilashuollon ammattilaisena oppilaiden ja 

opiskelijoiden oppimisen ja hyvinvoinnin sekä 

sosiaalisten ja psyykkisten valmiuksien tukeminen. 

Asiakastyötä säätelee oppilas- ja 

opiskelijahuoltolain ohella mm. koululait, 

lastensuojelulaki ja sosiaalihuoltolaki. Tehtävänä 

on ollut edistää koulu- ja opiskeluyhteisön 

hyvinvointia sekä yhteistyötä opiskelijoiden 

perheiden ja muiden läheisten kanssa.  

 

Nivalan kaupungin omina työntekijöinä jatkavat 

perhetyöntekijät. Kyösti Kallion koululla 

työskentelee yksi perhetyöntekijä 60 % työajalla ja 

toinen päätoiminen perhetyöntekijä, jolla puolet 

työajasta on Niva-Kaijan koululla. 

Perhetyöntekijän tehtävänä on tukea ja täydentää 

koulunkäyntivaikeuksissa olevien lasten kanssa 



tehtyä oppilashuoltotyötä, kouluhenkilöstöä ja 

perheiden auttaminen lasten kasvatustehtävässä 

ja verkostotyöntekijänä toimiminen erityisesti 

koulujen ja lasten ja nuorten palvelujen välillä. 

Erityisenä kohderyhmänä työssä ovat ETU-

luokkien oppilaat ja heidän perheensä. 

 

Nuorisotyö on kuulunut hyvinvoinnin toimialalle 

vuodesta 2017 lähtien. Nuorisotyöhön on sen 

jälkeen lisätty resurssia ja hyvinvoinnin toimialalle 

on palkattu vakituinen koulunuorisotyöntekijä. 

Koulunuorisotyöntekijä tekee tiivistä yhteistyötä 

koulujen ja kouluhenkilöstön kanssa. Painopiste 

on ennaltaehkäisevässä ja yhteisöllisyyttä 

tukevassa työssä.   

Päätösesitys: Opetuslautakunta arvioi, että mikäli 

koulunuorisotyön resurssia on mahdollista lisätä, 

se tulisi tehdä ensisijaisesti nykyistä resurssia 

lisäämällä hyvinvoinnin toimialalla, jotta toiminta 

ei hajaannu kahdelle toimialalle. Kaupungin 

hankekoordinaattori voi selvittää 

hankerahoitusmahdollisuudet ko. toimintaan. 

Opetuslautakunta lähettää aloitteen edelleen 

hyvinvointitoimialalle jatkovalmisteluun. 

 

Päätös: Yksimielisesti hyväksyttiin. 

 

 

Hvltk 28.2.2023§ 25:  

Opetuslautakunta on kokouksessaan 17.01.2023 § 

8 käsitellyt Marika Hannulan ja Kaisa 

Pihlajaniemen valtuustoaloitetta toisen 

koulunuorisotyöntekijän toimen perustamisesta. 



Opetuslautakunta päätti lähettää aloitteen 

edelleen hyvinvointitoimialalle jatkovalmisteluun. 

 

Hyvinvoinnin toimialalla ei ole varattu 

määrärahoja toisen koulunuorisotyöntekijän 

toimeen vuodelle 2023. Tämän vuoksi mahdollista 

rahoitusta tulee hankkia ulkopuolisista lähteistä, 

esim. hankkeen muodossa. Hyvinvointijohtaja on 

käynyt keskusteluja hankekoordinaattori Miia 

Leipälän kanssa toiminnan hankkeistamisesta. 

Hankekoordinaattori on aktiivisesti etsinyt erilaisia 

sopivia hankkeita toiminnan rahoittamiseksi ja 

muutamia lupaavia hankerahoitusten hakuja 

onkin alkamassa kevättalven aikana. Kun sopiva 

hankehaku aukeaa, haetaan sen kautta rahoitusta 

toiselle koulunuorisotyöntekijälle lukuvuodeksi 

2023–2024. 

Päätösesitys: Hyvinvointilautakunta toteaa 

valtuustoaloitteen olevan hyvinvoinnin toimialan 

käsittelyssä asianmukaisella tavalla. 

 

Päätös: Lautakunta totesi aloitteen olevan 

käsittelyssä. Asia jätetään pöydälle lisäselvityksiä 

ja valmistelua, kuten esim. 

hankerahoitusmahdollisuuksien selvittelyä, 

varten.  

   

Kv 24.11.2022: Heikki Häyrynen, 

Keskusta 

Neuvottelujen järjestäminen 

Nivalan kaupungin, 

Haapajärven kaupungin, 

Vesihuolto Oy:n ym. kanssa 

Khall 16.01.2023 § 16:    

Päätösesitys: Vastauksena aloitteeseen 

kaupunginhallitus toteaa seuraavaa. Nivalan 

kaupunki on Vesikolmio Oy:n osakaskunta. Muita 

osakaskuntia ovat Kalajoen, Ylivieskan ja 

Haapajärven kaupungit sekä Sievin ja Alavieskan 

KÄSITELTY. 



kunnat. Asiakkaita ovat osakaskuntien alueilla 

toimivat vesi- ja viemärilaitokset. Vesikolmion 

toimittama vesi on pohjavettä, jota käyttää noin 

54.000 vedenkäyttäjää. Yhtiö puhdistaa noin 

30.000 asukkaan jätevedet. Yhtiön tavoitteena on 

taata laadultaan moitteettoman talousveden 

saatavuus, asianmukainen viemäröinti ja 

jätevesien puhdistus sekä vähentää ympäristöön, 

etenkin vesistöön, aiheutuvaa kuormitusta. 

 

Vastauksena aloitteeseen kaupunginhallitus 

toteaa seuraavaa: 

Vesihuollon alueellisen yleissuunnitelman pohjalta 

on päädytty aikoinaan vaihtoehtoon, jossa 

jätevesien käsittely keskitetään Kalajoelle 

rakennettuun keskuspuhdistamoon. Kaikki vanhat 

käyttöikänsä päässä olevat jätevedenpuhdistamot 

jäivät joko tasausaltaiksi tai puretaan pois. 

Järjestelyllä omistajakunnat halusivat varmistaa, 

että Kalajoki tulee olemaan puhdistetusta 

jätevesistä vapaa vesistö, mikä kasvattaa joen 

virkistys- ja muuta käyttöä. Kuntien valitsema 

vaihtoehto oli vaihtoehto, joka vastaa 

tulevaisuudessa jätevesien kasvaviin 

pudistusvaatimuksiin ja varmistaa Kalajoen 

vesiensuojelulliset tavoitteet.    

 

Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen tietoon 

saaduksi ja toteaa, että aloite on loppuun 

käsitelty. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 



Kv 15.12.2022: Heikki Häyrynen, 

Keskusta 

Hulevesien osuuden 

poistaminen laskutuksesta 

Khall 30.1.2023 § 31: 

 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja pyytää asiasta 

lausunnon Nivalan Vesihuolto Oy:ltä. 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Nivalan Vesihuolto Oy:n lausunto, saatu 

15.2.2023:  

 

Nivalan Vesihuolto Oy:n lausunto valtuutettu 

Häyrysen valtuustoaloitteeseen (15.12.2022) 

Kuten Häyrynen oikein toteaa, kiinteistöiltä ei saa 

johtaa hulevesiä jätevesiviemäriin. 

Tämä on yleisten rakentamismääräysten, 

vesihuoltolain ja viemäriliittymissopimuksen 

vastaista. 

Nivalan Vesihuolto Oy perii niiltä 

jätevesiasiakkailta huleveden viemäröintimaksua, 

joilta selvitysten 

perusteella tiedetään tulevan hulevesiä 

jätevesiviemäriin. 

Tämä maksu pienentää jätevesikustannuksia 

muilta jätevesiviemäröinnin piirissä olevilta 

asiakkailta. 

Vesihuoltopalvelussa ei ole virhettä eikä näin ollen 

vesiyhtiö ole vahingonkorvausvastuussa. 

Asiakkailta peritään jätevesimaksua vesihuollon 

yleisten toimitusehtojen mukaisesti talousveden 

käyttömäärän mittaukseen perustuen. Asiakkaalta 

laskutetaan juuri oikea määrä kuutioita 

tuottamastaan jätevedestä. 

KÄSITELTY.  



Yhtiölle tulee kustannuksia viemäriverkkoon eri 

tavoin vuotavista hulevesistä. 

Useissa muissakin siirtoverkoissa on ”häviöitä”, 

jotka aiheuttavat tuotantokustannusten nousua ja 

nämä kustannukset peritään asiakkailta. 

Esimerkiksi sähkösiirrossa on jännitehäviöitä ja 

kaukolämmön siirrossa lämpöhäviöitä. 

Viemäriverkon ja talousvesiverkon vuotoja voinee 

verrata edellä mainittuihin. 

Jäteveden puhdistamisen kustannuksia ei voida 

periä mistään muualta kuin jätevesiasiakkailta 

vaikka jäteveden seassa on vuotovesiä. 

Vesihuoltolain 18 §:n mukaan vesihuollon ja 

huleveden viemäröinnin maksujen tulee olla 

sellaiset, että pitkällä aikavälillä voidaan kattaa 

vesihuoltolaitoksen uus- ja korjausinvestoinnit ja 

kustannukset. Maksuihin saa sisältyä enintään 

kohtuullinen tuotto pääomalle. 

Yhtiö tekee aktiivisesti toimenpiteitä vuotovesien 

vähentämiseksi ja jäteveden puhdistamisen 

kustannusten pienentämiseksi. 

Vesilaskulle ei ole mahdollista eritellä Häyrysen 

esittämiä kustannuserittelyjä yhtiön palvelujen 

tuotantokustannuksiin liittyen. Erittelyllä ei ole 

merkitystä asiakkaan kannalta, koska se koskee 

sellaisia kuluja, jotka on joka tapauksessa 

katettava asiakkailta perittävillä maksuilla. 

Arviorivit vesilaskulla eivät ole ennakkomaksua, 

vaan arvio loppukuukauden perusmaksusta, koska 

mittarin luenta-ajankohta ei ole tasan kuukauden 

vaihde. 

Arviorivit vesilaskulla on siis laskutustekninen asia, 

joka johtuu mittarin luenta-ajankohdasta. 



Arviorivit jäävät pois tulevaisuudessa, kun 

etäluettavat mittarit on saatu asennettua kaikkiin 

kiinteistöihin ja mittarit voidaan lukea 

automaattisesti kuukauden vaihtuessa. 

 

Terveisin 

Olli Jokinen 

toimitusjohtaja 

Nivalan Vesihuolto Oy 

 

Kaupunginhallitus 27.2.2023 § 58: 

 

Nivalan Vesihuolto Oy on antanut pyydetyn 

lausunnon valtuutettu Häyrysen 

valtuustoaloitteeseen, jossa Häyrynen esittää 

Nivalan kaupungin kaupunkikonsernin 

ohjausryhmää ohjeistamaan tytäryhtiö Nivalan 

Vesihuolto Oy:tä poistamaan asiakkailleen 

lähettämistä jätevesilaskuista hulevesien 

puhdistamisesta aiheutuvan Vesikolmio Oy:n 

perimän laskutusosuuden niiltä Nivalan 

Vesihuolto Oy:n asiakkailta, joiden kiinteistöiltä 

hulevesiä ei todistettavasti pääse hulahtamaan 

jätevesiverkostoon.  

Nivalan Vesihuolto Oy toteaa lausunnossaan, että 

Nivalan Vesihuolto Oy perii niiltä 

jätevesiasiakkailta huleveden viemäröintimaksua, 

joilta selvitysten perusteella tiedetään tulevan 

hulevesiä jätevesiviemäriin. Tämä maksu 

pienentää jätevesikustannuksia muilta 

jätevesiviemäröinnin piirissä olevilta asiakkailta. 

Vesihuoltopalvelussa ei ole virhettä eikä näin ollen 

vesiyhtiö ole vahingonkorvausvastuussa. 



Asiakkailta peritään jätevesimaksua vesihuollon 

yleisten toimitusehtojen mukaisesti talousveden 

käyttömäärän mittaukseen perustuen. Asiakkaalta 

laskutetaan juuri oikea määrä kuutioita 

tuottamastaan jätevedestä. Lausunto on 

kokonaisuudessaan tämän pykälän liitteenä. 

 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

Vesihuolto Oy:n lausunnon tietoon saaduksi ja 

toteaa, ettei aloite anna aihetta 

jatkotoimenpiteisiin. Kaupunginhallitus merkitsee 

tietoon saaduksi Heikki Häyrysen 25.2.2023 

sähköpostitse lähettämän kirjelmän asiaan 

liittyen. 

 

Kv 15.12.2022: Elisa 

Helander/Perussuomalaisten 

valtuustoryhmä 

Hyvä ikä -rahaston 

sääntömuutos 

Khall 30.1.2023 § 32: 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus käy aloitteen 

sisällöstä evästyskeskustelun ja antaa aloitteen 

taloustoimiston valmisteltavaksi. 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

 

KÄSITTELYSSÄ 

talousjohtajalla (huhtikuu 

2023) 

KUNTALAISALOITTEET:   

 

 

19.4.2022: Laura Ojamaa Kuntalaisaloite hidasteiden 

tekemisestä Ruojantielle 

Khall 3.5.2022 § 191:  

Hyväksytty päätösesitys: 

Kaupunginhallitus päättää merkitä 

kuntalaisaloitteen tietoon saaduksi ja lähettää sen 

edelleen valmisteltavaksi tekniselle lautakunnalle 

 

 

 

 

KÄSITELTY. 



Tekla 15.6.2022 § 51:  

Valmistelija vs. tekninen johtaja: Tekninen 

lautakunta on vastaanottanut 

kaupunginhallitukselta Laura Ojamaan 

kuntalaisaloitteen koskien Ruojantien jalankulun 

turvallisuuden kehittämistä. Aloite 

nimenomaisesti käsittää korotettujen suojateiden 

rakentamista Teinitien ja Tarhintien läheisyydessä 

sijaitsevien maalattujen suojateiden paikalle. 

 

Päätös: Lautakunta päätti, että hidasteet 

asennetaan aloitteen mukaisesti Tarhinkujan ja 

Teinitien kohdalle Kyösti Kallion koulun 

läheisyyteen. Suojatien ja hidasteen paikka 

määritellään tarkemmin, kun uuden oppilaiden 

jättöpaikan suunnitelmat valmistuvat. 

Kustannukset kohdennetaan hankkeelle 725 

Liikenneturvallisuuden parantaminen. 

 

1.4.2022: Honkanen Hannu-Pekka Rakennusvalvonnan 

korjaaminen ja lisäarvon 

tuottaminen, lain nojalla 

1.4.2022- 

Tekla 05.05.2022 § 39:    

 

Valmistelija: Tekninen johtaja: 

Nivalan kaupungin rakennusvalvonta on riittävällä 

tasolla resurssoinnin kuten myös ammatillisen 

osaamisen osalta. Rakennusvalvontaan ei ole 

tarvetta palkata lisää henkilöstöä. Ammatillista 

osaamista pidetään yllä sekä kehitetään 

tarvittaessa ammatillisella 

täydennyskoulutuksella. 

 

Päätösesitys: Kuntalaisaloite ei anna aihetta 

toimenpiteisiin. Aloite on loppuun käsitelty. 

 

KÄSITELTY. 



Päätös: Hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

21.8.2022: Jarmo Raudaskoski Pykyn metsäpalstan 746-405-

30-2 luontopolun luonto- ja 

virkistysarvojen säilyttämiseksi 

Khall 29.08.2022 § 312:  

  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

kuntalaisaloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen 

edelleen valmisteltavaksi tekniselle toimialalle. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

Tekla 06.10.2022 § 83:    

    

Valmistelija: Tekninen johtaja: 

Päätösesitys: Tekninen lautakunta toteaa, että 

ulkoilureittiä ympäröivän metsän jättäminen 

täysin metsänkäsittelyn ulkopuolelle ei ole 

turvallisuussyistä järkevää. Iso-Sydänmaan 

kävelyreitti mutkittelee soiden keskellä sijaitsevaa 

kangas harjannetta pitkin. Maisemallisista syistä 

avohakkuu ei kuitenkaan ole alueelle ensisijainen 

metsän käsittelyn vaihtoehto. 

 

Päätös: Hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

KÄSITELTY. 

30.8.2022: Ohtamaa Kai ja kunnan 

asukkaat 127 kpl, muut 7 kpl 

Pienten koululaisten 

koulukyyditykset 

turvallisemmiksi/järkevämmiksi 

Khall 12.09.2022 § 333:  

  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

kuntalaisaloitteen tietoon saaduksi ja antaa 

aloitteen edelleen opetuslautakunnan 

valmisteltavaksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

 

KÄSITELTY. 

 



Opeltk 11.10.2022 § 109  

  

Päätösesitys: Merkitään tiedoksi, että 

opetuslautakunta on käsitellyt aloitteen 

kokouksessaan 13.9.2022 § 86 ja asianosaisille on 

lähetetty päätösotteet. 

 

Päätös: Keskustelun jälkeen lautakunta totesi, että 

aloitetta on käsitelty Opeltk 13.9.2022 § 86 ja 

asiasta on kokoukseen valmistellun selvityksen 

perusteella tehty seuraava päätös: 

”Lautakunta tiedostaa esille tuodut epäkohdat 

esikoululaisten kuljetusten aikatauluissa. 

Keskustelun jälkeen lautakunta päätti, että 

koulukuljetuskriteerejä ja kuljetusjärjestelyjä ei 

muuteta kesken lukuvuotta ja 

kuljetussopimuskautta, koska kyse on isosta 

kokonaisuudesta. Lautakunta linjasi, että 

esikoululaisten ja myös muiden alaluokkalaisten 

koulukuljetusten odotusajat otetaan paremmin 

huomioon tulevassa kilpailutuksen valmistelussa. 

Lautakunta linjasi myös, että omavastuumatka 

tulee jatkossakin sisältymään kuljetukseen.” 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



NUORISOVALTUUSTON 

JÄTTÄMÄT ALOITTEET: 

 

   

Nuorisovaltuuston aloite 25.8.2022 Aloite moposuorasta Nivalaan Tekla 06.10.2022 § 82    

    

Valmistelija: Tekninen johtaja  

 

Todetaan, että kaupunginvaltuusto on kuullut 

aloitteesta 25.8.2022 kokouksessaan. 

Moposuoran sijoittaminen Nivalaan on ollut esillä 

useilla foorumeilla ja saa laajan kannatuksen 

kuntalaisilta. Teknisen johtajan näkemyksen 

mukaan aloitteen tarkoittamat katulailliset 

mopoilijat yksinään, olisivat liian pieni 

kohderyhmä satoja tuhansia euroja maksavalle 

asfalttialueelle. Hankkeen vaikuttavuuden 

näkökulmasta tulisi perustaa suurempi yhtenäinen 

asfalttialue, joka mahdollistaisi moottoriurheilun 

laajemmassa, kuin ainoastaan mopoilijoiden 

mittakaavassa. Alueella voitaisiin harrastaa 

vapaata ajoa myös moottoripyörillä ja autoilla, eri 

aikoina ja järjestyssääntöjen puitteissa. Alueen 

perustaminen tukisi kaupunkistrategian 

toteuttamista ja olisi käytettävissä myös 

tapahtumajärjestäjien tarkoituksiin, esimerkiksi 

messujen ja muiden tapahtumien 

järjestämisalueena.  Asfalttialueen rakentamisen 

kustannus on perustamisolosuhteista ja 

kantavuusvaatimuksista riippuen noin 40–60 €/m² 

alv0%. Teoreettinen kustannus alueen 

perustamiselle edellä mainitun laskukaavan 

KÄSITELTY. 



mukaisesti esimerkiksi 5000 m² asfalttialueelle 

olisi noin 300 000 € alv0%.  

 

Päätösesitys: Nivalan kaupunki suhtautuu 

moottoriurheilualueen perustamiseen 

myönteisesti. Tekninen toimi etsii projektin 

toteuttamiseen yhteistyökumppaneita ja selvittää 

eri rahoitusinstrumenttien vaatimukset hankkeen 

tukemiselle. Alueen mahdollista sijoittumista ja 

toteuttamisen edellytyksiä tarkastellaan. 

 

Päätös: Hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 


